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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2009 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 16 lutego 2009r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uchwalenie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie projektów uchwał. 

5. Przyjęcie uchwał. 

6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

8. Zakończenie sesji. 
 

Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 

gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 13 radnych (spóźniony radny: Henryk 

Kostyra, Grzegorz Sztoler).  

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów – za . 

 
Ad.4 
Przedstawienie projektów uchwał. 
Uchwała Nr XXIII/124/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/34/2007 Rady Gminy 

Bojszowy z dnia 23 kwietnia 2007r. w sprawie ustalenia wysokości diet i zasad zwrotu 

kosztów podróży radnych. Przewodniczący Rady Gminy omówił projekt. Uchwała różnicuje 

diety radnych w zależności od zajmowanego stanowiska (wzrost od 81 zł do 140 zł). 

Przewodniczący wyjaśnił, że środki na zwiększenie diet są zabezpieczone w budżecie gminy 

na 2009r.  

 

Uwagi radnych: 

 

Radny Andrzej Knopek – w związku z panującym kryzysem ekonomicznym sprzeciwił się 
podjęciu uchwały. Radny zauważył, że diety powinny być ustalane jeden raz w ciągu całej 

kadencji oraz zwrócił uwagę na fakt, że Rada jest w niezręcznej sytuacji uchwalając 

podwyżki dla swoich członków. Radny Knopek stwierdził, że ze względu na mały przejaw 

chociażby funkcji kontrolnej radnych nie jest przekonany co do zasadności podwyżki diet. 

 

Radny Marek Kumor – zgodził się z radnym Knopkiem w kwestii niezręczności „bycia sędzią 
we własnej sprawie”, zwracając jednocześnie uwagę, na to, że jest to przepis ustawowy, 

natomiast pracę radnych ocenił dobrze, podkreślając ich zaangażowanie w pracach komisji 

oraz w kontaktach z wyborcami.  

 

Radny Grzegorz Tomala – stwierdził, że budżet to wspólne pieniądze mieszkańców. W 

perspektywie trudności, jakie czekają gminę w tym roku, pieniądze przeznaczone na 

podwyżki diet mogłyby zostać wydatkowane na inny cel. 



 2 

Wójt omówił projekt uchwały Nr XXIII/125/2009 w sprawie określenia warunków i trybu 

wspierania, w tym, finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego, który był też omówiony 

na posiedzeniach komisji. Uchwała przyjmuje zasady stworzone przez nowelizację ustawy o 

sporcie kwalifikowanym – w tej chwili można już dotować sport kwalifikowany nie 

korzystając z ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Zasady i warunki 

finansowania są określone w załącznikach do uchwały. Uchwała ta umożliwi dotowanie 

sportu kwalifikowanego. Na dotacje dla klubów budżet przewiduje kwotę 191 500 zł. Kluby 

sportowe z terenu naszej gminy po uchwaleniu niniejszego projektu będą mogły ubiegać się o 

środki finansowe. 

 

Bez uwag radnych. 

 

Uchwała Nr XXIII/126/2009 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków Ochotniczych Straży Pożarnych. Projekt został omówiony na Komisji i na 

spotkaniach sprawozdawczych OSP. Ustawodawca nałożył na gminy obowiązek corocznego 

ustalania stawki ekwiwalentu za udział w akcjach gaśniczo-ratowniczych oraz za udział w 

szkoleniach organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę. Wójt wyjaśnił, że 

na terenie powiatu biruńsko-lędzińskiego ustalono taki sam ekwiwalent w każdej gminie – 12 

zł/h. Środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie na 2009r.  

 

Bez uwag radnych. 

 

Uchwała Nr XXIII/127/2009 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych. Uchwała jest finalizacją realizacji uchwały z 07 lipca 2008r., 

gdzie Rada przeznaczyła do sprzedaży mieszkania komunalne. Udzielenie bonifikat wymaga 

zgody Rady. Wysokości bonifikat są dostosowane do możliwości finansowych 

dotychczasowych najemców. Wójt wniósł autopoprawkę dot. wysokości bonifikaty dla lokalu 

mieszkalnego przy ul. Świętego Jana 35/3 – w projekcie uchwały znajduje się bonifikata w 

wysokości 30%, po poprawce wynosiłaby 40%. Ogólna wycena kosztorysowa to ok. 588 tys. 

zł, w przypadku zbycia wszystkich lokali po udzieleniu bonifikat, do budżetu gminy wpłynie 

ok. 130 tys. zł. 

 

Bez uwag radnych. 

 

Wójt omówił także uchwałę Nr XXIII/128/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań statutowych Stowarzyszenia Na 

Rzecz Osób Niepełnosprawnych "Radość Życia” zrzeszających członków z gminy Bojszowy. 

Do podpisania stosownego porozumienia i przekazania środków finansowych na rzecz w/w 

Stowarzyszenia konieczne jest uchwalenie omawianego projektu. Stowarzyszenie zajmuje się 
osobami niepełnosprawnymi z terenu gminy Bieruń oraz gminy Bojszowy, dlatego stosowne 

jest podjęcie, tak jak w latach ubiegłych, niniejszej uchwały. 

 

Uchwała Nr XXIII/129/2009 w sprawie przystąpienia do zmiany uchwały Nr XXXII/167/01 

Rady Gminy Bojszowy z dnia 26 października 2001 r. „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy” dla obszaru położonego w miejscowości 

Międzyrzecze w rejonie ulicy Kopalnianej i ulicy Przecznej oraz uchwała Nr 
XXIII/130/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w miejscowości Międzyrzecze w 

rejonie ulicy Kopalnianej i ulicy Przecznej zostały omówione na Komisji Gospodarki 

Komunalnej. Zmiana byłaby dokonana na wniosek osoby fizycznej, która chce uruchomić 
działalność gastronomiczno-usługową. Aby umożliwić przedsiębiorcy budowę odpowiednich 

lokali konieczna jest zmiana w studium i planie zagospodarowania przestrzennego.  
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Uwagi radnych: 

 

Radny Grzegorz Tomala – zauważył, że na załączniku graficznym jest nieprawidłowo 

naniesiona granica gminy. 

 

Wójt – granica się nie zmieniła. Mapki były przygotowywane przez biuro planowania 

przestrzennego. Wystąpił błąd w opracowaniu. Granica zostanie naniesiona prawidłowo.  

 

Wójt omówił też uchwałę Nr XXIII/131/2009 w sprawie przystąpienia do zmiany uchwały 

Nr XXXII/167/01 Rady Gminy Bojszowy z dnia 26 października 2001 r. „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy” dla obszaru 

położonego w miejscowości Jedlina w rejonie Brzezin i „Łąk Ku Korzeńcu” oraz uchwałę Nr 
XXIII/132/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w miejscowości Jedlina w rejonie 

Brzezin i „Łąk Ku Korzeńcu”. Również te projekty zostały przedstawione na Komisji 

Gospodarki Komunalnej. Zmiana dotyczy 15 ha, których wnioskujący jest właścicielem. 

Planowana ilość wydobycia żwiru to ok. 250 tys. ton na rok, okres wydobycia ok. 10 lat. Na 

dzień dzisiejszy z tytułu opłaty eksploatacyjnej oraz podatku od nieruchomości gmina 

zyskałaby ok. 226 tys. zł w skali roku oraz 15 miejsc pracy.  

 

Uwagi radnych: 

 

Radny Grzegorz Sztoler – zauważył niekonsekwencję w nazewnictwie rzeki – Korzeniec / 

Korzenica. 

 

Wójt – w uchwale używane jest nazewnictwo naniesione na mapie. Gmina nie nadaje nazwy 

rzece, jest ona zawarta w wykazie. 

 

Radny Grzegorz Tomala – błędny jest zapis, że Komisja zaopiniowała uchwałę. Komisja nie 

zaopiniowała projektu, ponieważ radni nie zapoznali się z materiałami źródłowymi.  

 
Wójt – było przeprowadzone głosowanie – opinia została wyrażona bez względu na jego 

wynik.  

 
Radny Andrzej Knopek – jakie są gwarancje dla mieszkańców, że drogi w gminie będą zdatne 

do jazdy? Czy lokalizacja żwirowni nie będzie kolidowała z inwestycjami związanymi z 

balneologią? 

 

Radny Robert Seweryn – w skali budżetu gminy wpływy związane z podatku od właściciela 

żwirowni to tylko 1%. Istnieje obawa, że po zakończeniu działalności żwirowni w gminie 

zostanie zniszczony teren - czy te 226 tys. zł jest tego warte? Nie ma gwarancji zatrudnienia 

mieszkańców gminy. Istnieje ryzyko zanieczyszczenia wód gruntowych. 

 

Radny Grzegorz Tomala – na dzień dzisiejszy przy wspomnianym terenie biegnie droga 

rowerowa. Czy umiejscowienie przy niej żwirowni jest uzgodnione z podmiotami 

zainteresowanymi istnieniem trasy? 

 
Wójt – 226 tys. zł to duża konkretna kwota, którą można wykorzystać. Lokalizacja żwirowni 

jest przemyślana, a podmiot zainteresowany balneologią jest świadomy tej lokalizacji. Na 

zakończenie eksploatacji jest planowana rekultywacja obszaru. Będzie opracowany raport 

oddziaływania na środowisko. Jeżeli chodzi o trasy rowerowe – to Urząd decyduje o ich 
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lokalizacji. Transport – będziemy pilnować i egzekwować prawo. Jeżeli Rada nie zgodzi się z 

trasą transportu, to nie będzie ona biegła w danym miejscu. 

 

Radny Grzegorz Tomala – Początkowo inwestycja została oprotestowana, następnie poparta. 

Widać podział mieszkańców Jedliny. 

 

Radny Stefan Bratek – prawda jest taka, że osoby, które najbardziej protestowały, sprzedały 

grunty. 
 

Wójt – w celu poznania opinii mieszkańców, informacja o stworzeniu żwirowni była podana 

w „Naszej Rodni” – byliśmy ciekawi jaki będzie odzew mieszkańców – nie ma odzewu.  

 

Również projekt uchwały Nr XXIII/133/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009 r. został 

omówiony przez Wójta Gminy. Zmiana w budżecie została wymuszona głównie przez 

aplikowanie o środki pomocowe – dot. to budowy boiska wielofunkcyjnego w Międzyrzeczu. 

Przy okazji zmieniona została wielkość dochodów – spowodowana zmniejszeniem udziału w 

podatku dochodowym osób fizycznych (zmniejszenie o 193 zł)oraz zwiększeniem subwencji 

oświatowej (zwiększenie o 647 zł).  

Okazało się, że finansowanie budowy boisk może się odbyć tylko na zasadzie refinansowania 

– konieczne jest wykazanie posiadania w budżecie środków na inwestycje. Niezbędne zatem 

są przesunięcia w wydatkach (zmniejszone zostały wydatki przewidziane na rozbudowę 
urzędu gminy i przeniesione na rzecz boiska).  

Zwiększono tez wydatki na opracowania geodezyjne i kartograficzne, co związane jest z 

regulowaniem stanu prawnego gruntów przejętych od Skarbu Państwa i mieszkańców gminy. 

 

Bez uwag radnych.  

 

Przystąpiono do głosowania uchwał. 

 

Ad.5 
Przyjęcie uchwał: 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych (obecni radni: Henryk Kostyra, Grzegorz Sztoler).  

Uchwała Nr XXIII/124/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/34/2007 Rady Gminy 

Bojszowy z dnia 23 kwietnia 2007r. w sprawie ustalenia wysokości diet i zasad zwrotu 

kosztów podróży radnych. 

 

8 głosów – za 

5 głosów – przeciw 

2 głosy – wstrzymujące się. 
 

 

Uchwała Nr XXIII/125/2009 w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, w tym, 

finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego 

 

15 głosów – za. 

 

Uchwała Nr XXIII/126/2009 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków Ochotniczych Straży Pożarnych 
 

15 głosów – za. 
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Uchwała Nr XXIII/127/2009 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych 

 

15 głosów – za. 

 

 

Uchwała Nr XXIII/128/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko 

– Lędzińskiemu na realizację zadań statutowych Stowarzyszenia Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych "Radość Życia” zrzeszających członków z gminy Bojszowy 

 

15 głosów – za 

 

 

Uchwała Nr XXIII/129/2009 w sprawie przystąpienia do zmiany uchwały Nr XXXII/167/01 

Rady Gminy Bojszowy z dnia 26 października 2001 r. „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy” dla obszaru położonego w miejscowości 

Międzyrzecze w rejonie ulicy Kopalnianej i ulicy Przecznej 

 

15 głosów – za. 

 

 

Uchwała Nr XXIII/130/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w miejscowości Międzyrzecze w 

rejonie ulicy Kopalnianej i ulicy Przecznej 

 

15 głosów – za. 

 

 

Uchwała Nr XXIII/131/2009 w sprawie przystąpienia do zmiany uchwały Nr XXXII/167/01 

Rady Gminy Bojszowy z dnia 26 października 2001 r. „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy” dla obszaru położonego w miejscowości 

Jedlina w rejonie Brzezin i „Łąk Ku Korzeńcu” 

 
9 głosów – za 

4 głosy -  przeciw (G. Tomala, R. Seweryn – proszę o wpisanie do  

protokołu) 

2 głosy – wstrzymujące się. 
 

 

Uchwała Nr XXIII/132/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w miejscowości Jedlina w rejonie 

Brzezin i „Łąk Ku Korzeńcu” 
 

9 głosów – za 

3 głosy -  przeciw (G. Tomala, R. Seweryn – proszę o wpisanie do 

protokołu) 

3 głosy – wstrzymujące się. 
 

 

Uchwała Nr XXIII/133/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009 r. 

 

15 głosów – za. 
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Ad. 6 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie 

międzysesyjnym: 

 

1. Spotkania Komitetu „Razem dla Krzysia” w związku z organizacją dwóch 

przedsięwzięć „Koncert” i „Gala Piłkarska”; 

2. Udział w przeglądach kolędowych 04.01.09r. oraz 11.01.09 r. w Bojszowach Nowych;  

3. Zebranie GTS Bojszowy – sprawozdawczo-wyborcze; 

4. Spotkanie z seniorami gminy; 

5. Udział w uroczystościach Jubileuszu 75-lecia Miasta Tychy; 

6. Zebranie OSP Międzyrzecze oraz zebranie OSP Bojszowy – podziękowanie dla 

Wiceprzewodniczącej Ireny Brzezińskiej za udział w spotkaniu w Bojszowach. 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim radnym za udział w zebraniach i spotkaniach 

organizowanych w okresie międzysesyjnym. Pogratulował radnemu Dariuszowi Gnizie 

perfekcyjnego prowadzenia przeglądu zespołów kolędowych oraz występu podczas koncertu 

„dla Krzysia” oraz podziękował radnemu Kostyrze za pomoc w organizowaniu gali 

piłkarskiej. 

Do komisji stałych Rady Gminy Bojszowy zostało skierowane pismo radnego Knopka w 

sprawie liczby komisji. Czekam na opinie do końca lutego.  

Do 19 lutego należy składać propozycje zmian do Statutu. 

Przewodniczący Kumor przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady Gminy: 

- pismo Wicewojewody Śląskiego w sprawie pomocy w repatriacji, 

- protest mieszkańców Świerczyńca w sprawie sprzedaży boiska, 

- zaproszenie do udziału w turnieju siatkówki w Chełmie. Proponuję następujący skład: Wójt, 

G. Tomala, H. Kostyra, D. Gniza, M, Kumor. 

 

 

Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje:   

• Złożony wniosek na boisko w Międzyrzeczu. 

• Kanalizacja podciśnieniowa w Świerczyńcu. 

• Regulacja spraw związanych z działkami zajętymi pod drogi gminne - procedury 

odszkodowawcze – ul. Złoty Łan, ul. Skośnej i ul. Sierpowej, wpisy gruntów do ksiąg 

wieczystych itd. 

• Ogłoszony drugi przetarg na sprzedaż stawów w Jedlinie. 

• Zbycie prawa wieczystego użytkowania działki o pow. 1630 m na rzecz P.H.U. Alfa. 

• Realizacja remontu ul. Wiklinowej i ul. Dąbrowskiej;  

• Protest mieszkańców ul. Chmielnej. 

• Będzie remont stacji pomp przy ul. Gaikowej. 

• Prześwietlenie drzew w Świerczyńcu. 
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• Kolejne akty wandalizmu na ul. Jedlińskiej. 

• Prace remontowe związane z przystosowaniem pomieszczenia w Urzędzie Gminy do 

pełnienia funkcji kancelarii tajnej. 

• Duże koszty związane z „akcją zima” w zakresie utrzymania dróg.. 

• Rozstrzygnięcie konkursu „Gmina Bojszowy w obiektywie” – 27.02. br. odbędzie się 
wystawa prac i wręczenie nagród dla laureatów. 

 

 

Zapytania i interpelacje radnych:. 

Radny Grzegorz Sztoler  - przy wjeździe do Międzyrzecza od strony Pszczyny stoi rudera. 

Czy jest możliwość zobligowania właściciela do uporządkowania terenu? 

- czy będzie remont mostków? 

- prośba o prześwietlenie drzew. 

- prośba o podsumowanie działalności radnych w „Naszej Rodni”. 

- warto pomyśleć o reedycji filmów autorstwa Józefa Kłyka. Jest to dobra promocja Gminy. 

Radny Rajmund Gondzik – na wylocie ul. Klubowej stoi jeszcze szkielet starej poręczy; 

- czy będzie oświetlenie na ul. Wiklinowej? 

Radny Robert Seweryn – prośba do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej o 

zaproszenie na posiedzenie Komisji inwestora żwirowni. 

Radny Dariusz Gniza - podziękowanie za prześwietlenie drzew na ul. Złoty Łan. 

- głębokie dziury na ul. Barwnej. 

- czy realizacja budowy chodnika przy ul. Sierpowej będzie zakończona do czerwca 

bieżącego roku? 

Radny Andrzej Knopek – czy może być oświetlone przejście dla pieszych przy 

skrzyżowaniu ul. Gościnnej z ul. Dąbrowskiej 

Radny Grzegorz Tomala – prośba o przegląd ul. Jedlińskiej. 

- prośba o zwrócenie uwagi Starostwu na zły stan ul. Gościnnej kierunku do Ścierń. 

Radny Adam Wybraniec – mieszkańcy, którzy odśnieżają chodniki przy swoich posesjach 

„oczekują” pewnych gratyfikacji za te czynności (np. poprzez obniżenie podatku) 

 

Ad. 7 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Rudera - jest to prywatna posesja, ale spróbujemy porozumieć się z właścicielem. 

Remont mostów – Urząd Marszałkowski uchwalił już kwoty na remonty mostów. 

Prawdopodobnie w tym roku prace zostaną rozpoczęte. 
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Prześwietlenie drzew – będzie wykonana. 

Reedycja filmów Kłyka – będziemy mieli to na uwadze. 

Barierki – będą usunięte w marcu. 

Oświetlenie ul. Wiklinowej – będzie wykonane. 

Posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej – warto zaprosić na posiedzenie właściciela i 

uzyskać od niego więcej informacji. 

Dziury na ul. Barwnej – Starosta jest świadomy uszkodzenia nawierzchni, na pewno jak 

tylko pogoda pozwoli, będzie ona naprawiana. 

Chodnik ul. Sierpowa – będzie skończony do maja. 

Oświetlenie przejścia dla pieszych – zostanie rozpatrzona możliwość zainstalowania 

dodatkowego punktu oświetleniowego. 

Przegląd ul. Jedlińskiej – będzie przegląd. 

Gratyfikacje – nie ma możliwości prawnej nagradzania mieszkańców za odśnieżanie 

chodników. Utrzymanie chodnika w należytym stanie jest obowiązkiem właściciela posesji, 

przy której się on znajduje.  

 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady 

Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: B. Wrobel 

Bojszowy, dnia 16.02.2009r. 


